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Avlsrådet har hatt en økning i antall henvendelser i 2020. Vi mottok 45 paringsforespørsler der 30 har 
fått anbefaling/godkjenning. Avslag skyldes stort sett manglende jaktpremiering. De anbefalte 
paringene resulterte i 20 kull og 127 valper med en gjennomsnittlig innavlsprosent på 0,76. Det er 17 
forskjellige fedre til disse valpene. De fleste som søker anbefaling er ute i god tid, men vi opplever 
fortsatt at noen tar kontakt etter at tispa har løpt. Vi prøver å besvare alle henvendelser, men korte 
tidsfrister er ei utfordring. Vi ber derfor om at dere som planlegger kull på tispa, tar kontakt i god tid 
før løpetid. Det gir oss bedre mulighet til å kunne behandle søknaden på en god måte.  

Et viktig mål for avlsrådet har vært å ivareta genetisk bredde. For å motvirke sykdommer i en rase, er 
dette også en viktig avlsstrategi. Vi har i dag mange hanner og tisper som er kvalifisert for avl, og det 
gjør det enklere å ivareta den genetiske variasjonen.  

Å ta hensyn til lafora epilepsi ga oss en del utfordringer i starten. I og med at få hannhunder var 
testet, ble det ikke mange å velge imellom da de fleste paringsforespørslene kom fra tisper som 
heller ikke var testet. Etter hvert som testsvarene for lafora epilepsi har kommet inn, har dette blitt 
enklere. Vi vil berømme beagleeierne som har fulgt opp og fått testet hundene sine, og vi oppfordrer 
fortsatt til at alle tester tispene sine i god tid før de er aktuelle for paring. En må beregne at 
prosessen med testing kan ta inntil 2 måneder før en får svaret. I og med at både MLS og lafora 
epilepsi har recessiv nedarving, er det enkelt å unngå at vi avler syke hunder med disse lidelsene. 

Vi er kjent med at flere har opplevd å få hunder med symptomer på aseptisk meningitt. Da en ikke 
kjenner arvegangen til denne sykdommen, er det vanskelig å finne en effektiv avlsstrategi for å 
bekjempe den. Avlsrådet har valgt å ikke sette sammen kombinasjoner der vi vet at det har 
forekommet tilfeller med denne lidelsen i både mor og farlinjen. Vi har sendt en henvendelse til 
sunnhetsutvalget i NKK for å få råd om avlsstrategi i forhold til aseptisk meningitt. Til vi får svar eller 
får andre anbefalinger, vil vi fortsette denne avlsstrategien, selv om den ikke gir noen garanti for å 
unngå å avle valper med sykdommen.  

I 2019 analyserte vi 757 jaktprøveresultater fra de siste jaktprøvesesongene i forhold til målbruk i fot 
og tap. Gjennomsnittlig målbruk både i fot og tap var 4,3. Dette var et gledelig og meget bra resultat. 
Vi vet likevel at det finnes en del beagler som støter mye både i fot og i tap. I avl vil vi helst anbefale 
disse i kombinasjoner med hunder som er sparsomme eller tause på dette området. 

Etter å ha innhentet opplysninger om mankehøyde, fant vi også at en stor andel av hundene på 
hannhundlisten var 39 – 41 cm høye. Altså opp imot maksgrensen. Vi vil fortsatt ha fokus på høyde i 
avlsarbeidet. Hunder som er store og tungt bygd, har lettere for å pådra seg belastningsskader i 
skjelett, sener og muskler. Vi oppfordrer derfor fortsatt valpekjøpere som tenker potensiell avl om 
ikke å ta de største valpene når de velger fra kulla.  

Strengere krav til avlsdyrene kan gi raskere avlsframgang, men det må gjennomføres uten at det går 
på bekostning av det genetiske mangfoldet. Vi skjerpet de jaktlige kravene til avlsdyr i fjor. Med 
vektlegging på genetisk bredde og forebyggende helseproblematikk, er det lite aktuelt å endre 
avlskriteriene med det første. Vi gleder oss over at vi i hovedsak har en sunn og frisk beagle som har 
vist framgang på jaktprøvene de siste åra.  


